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Kaupunginhallitus § 365 30.10.2017 

 

 Asianro 846/00.01.02/2017 

§ 187 

Raision kaupungin strategian päälinjaukset 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 365 §  

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen: 

 

Raision kaupunginhallituksessa 18.9.2017 § 300 mukaisesti strategian päälin-

jaukset hyväksytään kaupunginvaltuustossa talousarvion yhteydessä. 

 

Raision kaupungin strategiaprosessi on seuraava: 

 

• Keskustelut strategiakonsultin kanssa sekä johtoryhmäkeskustelu 

kesä-elokuu 

• Kaupunginvaltuuston- ja hallituksen strategiaseminaari 30.-31.8. 

• Johtoryhmäkäsittely 25.9. 

• Kaupunginhallituksen käsittely 25.9. 

• Palvelupäälliköiden strategiaseminaari ja strategisten painopisteiden 

työstäminen 28.9. 

• 5.10. kaupungin yt-ryhmän käsittely 

• Kaupunginhallituksen käsittely 9.10. 

• Info kaupunginvaltuustolle 16.10. 

• Strategialuonnoksen valmistelu 

• Johtoryhmän käsittely 23.10. 

• Pääluottamusmiesten käsittely 26.10. 

• Kaupunginhallituksen käsittely 30.10. ja esitys valtuustolle strategisista 

painopisteistä ja kaupunkitason tavoitteista 

• Kaupunginvaltuusto päättää strategian painopisteet ja kaupunkitason 

tavoitteet 13.11.  

• Lautakuntien käsittely ja lautakuntien tavoitteiden ja mittareiden laa-

dinta 

• Kaupunkitason mittareiden laadinta 

• Helmikuun valtuusto – lopullisen strategian ja mittareiden hyväksyntä 

• Konsernille asetettavien mittareiden hyväksyntä 

 

Kaupunginvaltuuston strategiapäätöksen yhteydessä on myös tarkoitus hy-

väksyä strategiset ohjelmat tulevalle strategiakaudelle. Strategisiksi ohjelmiksi 

esitetään: 

 

Edellinen strategia on laadittu vuosille 2013-2017. Strategiakauden pituudeksi 

esitetään v. 2018-2021 kuitenkin, siten että strategia on voimassa niin kauan 

kunnes uusi strategia on hyväksytty. 
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Liitteenä on ehdotus Raision kaupungin strategian päälinjauksiksi. Tarkoitus 

on hyväksyä strategiset painopisteet ja tavoitteet, mutta ei tässä vaiheessa 

kursiivilla tekstillä liitteessä olevia mittareita. Myös kaupunkitason mittarit on 

tarkoitus hyväksyä kaupunginvaltuustossa samassa yhteydessä kun lauta-

kuntatason mittarit ja konserniyhteisöjä koskevat mittarit hyväksytään. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä 

olevan strategian mittareita lukuun ottamatta sekä vahvistaa strategiakauden 

2018-2021 strategisiksi ohjelmiksi seuraavat kaupunkitason ohjelmat: 

 

 Kuntalaisten hyvinvointiohjelma (lasten ja nuorten hyvinvointiohjelma 

sekä hoito- ja hoivapalveluohjelma) 

 Asunto-ohjelma 

 Elinkeino-ohjelma 

 Henkilöstöstrategia 

 Varhaiskasvatus- ja perusopetussuunnitelma 

 

Kaupunginvaltuusto liittää strategian osaksi talousarviota 2018. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Saila Rintee ehdotti liitteen mukaisia muutoksia strategian kirjauksiksi. Ehdo-

tuksia ei kannatettu ja ne raukesivat.  

 

Esittelijä teki seuraavan muutetun päätösehdotuksen: 

 

Strategisen painopisteen ”Elinvoimainen Raisio” kriittisestä menestystekijästä 

”Raisio on houkutteleva ja elinvoimainen kaupunki asua” poistetaan sana 

”asua”.   

 

Tavoite ”vaikutetaan Raision houkuttelevuutta lisääviin mielikuviin” muutetaan 

muotoon ”vaikutetaan Raision houkuttelevuutta lisääviin vetovoimatekijöihin ja 

mielikuviin.”  

 

Kriittinen menestystekijä ”Raisio tarjoaa yrityksille yhden Suomen parhaista 

ympäristöistä sijoittua” muutetaan muotoon ”Raisio tarjoaa yrityksille yhden 

Suomen parhaista toimintaympäristöistä”.  

 

-- 

 

Strategisen painopisteen ”Hyvinvoiva Raisio” kriittisestä menestystekijästä 

”Raisiossa monipuolisista liikunnan edellytyksistä huolehditaan kaikki ikäryh-

mät huomioiden” muutetaan muotoon ”Raisiossa monipuolisista liikunnan, 
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kulttuurin ja muun vapaa-ajan toiminnan edellytyksistä huolehditaan kaikki 

ikäryhmät huomioiden”.  

 

-- 

 

Strategisen painopisteen ”Tasapainoinen talous ja hyvinvoiva henkilöstö” kriit-

tinen menestystekijä ”konsernivelan kasvu hyväksytään kuluvalla valtuusto-

kaudella suurten investointien toteuttamiseksi” kirjataan tavoitteen ”kaupungin 

vuositulos on ylijäämäinen” perään.  

 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti ja 

päätti ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan strate-

gian mittareita lukuun ottamatta sekä vahvistaa strategiakauden 2018-2021 

strategisiksi ohjelmiksi seuraavat kaupunkitason ohjelmat: 

 

• Kuntalaisten hyvinvointiohjelma (lasten ja nuorten hyvinvointioh-

jelma sekä hoito- ja hoivapalveluohjelma) 

• Asunto-ohjelma 

• Elinkeino-ohjelma 

• Henkilöstöstrategia 

• Varhaiskasvatus- ja perusopetussuunnitelma 

 

Kaupunginvaltuusto liittää strategian osaksi talousarviota 2018. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

Liitteet 5 Strategian päälinjaukset 

 6 Saila Rinteen muutosesitykset strategiaan 

 7 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 1 

 8 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 2 

 9 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 3 

 10 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 4 

 11 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 5 

 12 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 6 

 13 Äänestysluettelo 13.11.2017 § 187_äänestys 7 

 

Oheismateriaali  4 Kaupunginvaltuuston strategiainfo 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan strategian 

mittareita lukuun ottamatta sekä vahvistaa strategiakauden 2018-2021 strate-

gisiksi ohjelmiksi seuraavat kaupunkitason ohjelmat: 

 

• Kuntalaisten hyvinvointiohjelma (lasten ja nuorten hyvinvointioh-

jelma sekä hoito- ja hoivapalveluohjelma) 

• Asunto-ohjelma 
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• Elinkeino-ohjelma 

• Henkilöstöstrategia 

• Varhaiskasvatus- ja perusopetussuunnitelma 

 

Kaupunginvaltuusto liittää strategian osaksi talousarviota 2018. 

 

 

Päätös  

Pekka Heikkilä ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että strategisen painopis-

teen “Kehittyvä Raisio” -kohtaan tehdään seuraava lisäys:  

 

”Laaditaan Raisiolle suunnitelma fossiilisten polttoaineiden vähentämiseksi ja 

päätetään hiilineutraaliustavoitteista”.  

 

1. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Heikkilän 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 29 jaa-ääntä ja 13 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

Pekka Heikkilä ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että strategisen painopis-

teen “Kehittyvä Raisio” -kohtaan tehdään seuraava muutos: nykyinen esitys 

”ulkoalueiden hoidon tasoa nostetaan” muutetaan muotoon ”ulkoalueiden hoi-

don tasoa nostetaan ja lisätään metsäisiä virkistysalueita ja suojelukohteita”.  

 

2. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Heikkilän 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 32 jaa-ääntä ja 10 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut valtuuston pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 
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Pekka Heikkilä ehdotti Saila Rinteen kannattamana, että strategisen painopis-

teen “Kehittyvä Raisio” -kohtaan tehdään seuraava lisäys: ”Tehdään teho-

kasta edunvalvontaa valtion suuntaan E-18 hankkeen kustannusten jaosta.”  

 

3. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Heikkilän 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 4 jaa-ääntä, 36 ei-ääntä ja 2 äänesti 

tyhjää. Puheenjohtaja totesi, että Pekka Heikkilän ehdotus oli tullut valtuuston 

päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

Eija Erasvuo ehdotti Niko Toivosen kannattamana, että strategisen painopis-

teen ”Hyvinvoiva Raisio” -kohtaan ”peruskoulun jälkeen jokaisella on opinto- 

tai työpaikka tai muu jatkosuunnitelma” perään lisätään ”tuetaan nuorten py-

symistä jatko-opinnoissa”.  

 

4. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Eija Erasvuon te-

kemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 11 jaa-ääntä, 29 ei-ääntä ja 2 äänesti 

tyhjää. Puheenjohtaja totesi, että Eija Erasvuon ehdotus oli tullut valtuuston 

päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

Niko Toivonen ehdotti Pekka Heikkilän kannattamana, että strategisen paino-

pisteen ”Elinvoimainen Raisio” -kohta ”asuntotarjonta pidetään monipuoli-

sena” muutetaan muotoon ”asunto- ja tonttitarjonta pidetään monipuolisena”.  

 

5. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Niko Toivosen 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  
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Suoritetussa äänestyksessä annettiin 2 jaa-ääntä ja 40 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että Niko Toivosen ehdotus oli tullut valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

-- 

Niko Toivonen ehdotti Pekka Heikkilän kannattamana, että strategisen paino-

pisteen ”Elinvoimainen Raisio” -kohtaan lisätään lause ”Raisio houkuttelee 

ympäristönäkökohdat huomioivia yrityksiä”.  

 

6. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Niko Toivosen 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 36 jaa-ääntä, 5 ei-ääntä ja 1 äänesti 

tyhjää. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tul-

lut valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä.  

-- 

Mika Koivisto ehdotti Katja Koivusalon kannattamana, että strategisen paino-

pisteen ”Elinvoimainen Raisio” -kohtaan lisätään lause ”asukasluku kasvaa ja 

taloudellinen huoltosuhde paranee”.  

 

7. äänestys 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan hyväksytyn äänestysehdotuksen: suoritetaan ää-

nestys, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Mika Koiviston 

tekemää ehdotusta kannattavat äänestävät ei.  Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 36 jaa-ääntä, 4 ei-ääntä ja 2 äänesti 

tyhjää. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tul-

lut valtuuston päätökseksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä.  

-- 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen tämän pykälän käsittelyn aikana neuvotte-

lutauon ajaksi klo 16.37–16.45.  

 

Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto hyväksyi 

päätösehdotuksen edellä mainituin muutoksin ja täydennyksin.  
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